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Bucsa Község Önkormányzat 

Képviselő-testülete 

Gazdasági és KulturálisBizottsága 

Bucsa, Kossuth tér 6. Tel: 66/585-520. 

351-5/2023. iktatószám 

5. sz. 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete Gazdasági és Kulturális 

Bizottsága 2023. június 27-én (kedden) délután 12,30 órakor megtartott nyilvános 

üléséről 

 

Az ülés helye: Bucsa, Kossuth tér 6. Községháza nagyterme 

Jelen vannak: Márki Tiborné elnök, Faluházi Sándor, Polyák Jánosné tagok 

Távol maradt: Fenyődi Attila, Mogyorósi Anikó tagok 

 

Tanácskozási joggal meghívott: Dr. Nagy Éva jegyző és Kláricz János polgármester és 

Fábiánné Szabó Erzsébet pénzügyi főmunkatárs. 

 

Márki Tiborné elnök: Köszöntötte a Gazdasági és Kulturális Bizottság megjelent tagjait, Dr. 

Nagy Éva jegyző asszonyt, Kláricz János polgármestert, és Fábiánné Szabó Erzsébet 

pénzügyi munkatársat. 

 

Megállapította, hogy a Gazdasági és Kulturális Bizottság nyilvános ülése határozatképes, 

mivel 5 fő bizottsági tagból 3 fő jelen van, a hiányzó tagok előre jelezték távolmaradásukat. 

 

A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérte Faluházi Sándor tagot. 

 

Kérte a Gazdasági és Kulturális Bizottság tagjait, aki elfogadja jegyzőkönyv hitelesítőnek 

Faluházi Sándor tagot, kézfelemeléssel szíveskedjen szavazni.  

 

A Gazdasági és Kulturális Bizottság jelenlévő 3 tagja 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül Faluházi Sándor tagot jegyzőkönyv hitelesítőnek elfogadta. 
 

Előterjesztette a napirendi pontot: 

Napirendi pont: 
 

1./ Bucsa Község Önkormányzata 2023. évi konszolidált költségvetéséről szóló 

1/2023.(II.15.) önkormányzati rendelete módosításának véleményezése 

Előadó: Márki Tiborné elnök 
 

2./ Bejelentések 

 

Márki Tiborné elnök: Megkérdezte a Gazdasági és Kulturális Bizottság tagjait, van-e 

valakinek a napirendi pontokon túl javaslata más napirendekre?  

 

Mivel más javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, aki a napirendi pontot elfogadja, 

kézfelemeléssel szíveskedjen szavazni.  

A Gazdasági és Kulturális Bizottság jelenlévő 3 tagja 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül a napirendi pontot elfogadta.  
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1.napirendi pont: Bucsa Község Önkormányzata 2023. évi konszolidált költségvetéséről 

szóló 1/2023.(II.15.) önkormányzati rendelete módosításának véleményezése 

 

Márki Tiborné elnök: Előterjesztette a napirendi pontot, a Bucsa Község Önkormányzata 

2023. évi konszolidált költségvetéséről szóló 1/2023.(II.15.) önkormányzati rendelete 

módosításának véleményezését. 

 

Megkérdezte Fábiánné Szabó Erzsébet pénzügyi főmunkatársat van-e ezzel kapcsolatban 

kiegészíteni valója? 

 

Fábiánné Szabó Erzsébet pénzügyi főmunkatárs: Kiegészíteni nem szeretné, kérdésekre 

szívesen válaszol. 
 

Márki Tiborné elnök: Megkérdezte van-e valakinek kérdése, hozzászólása? 

 

Polyák Jánosné tag: A Kóti Árpád Faluház és Könyvtárnál látszik, hogy módosítás történt, az 

egyéb szolgáltatásoknál megduplázódik a kiadás. Megkérdezte, hogy miből adódik ez. 

 

Fábiánné Szabó Erzsébet pénzügyi főmunkatárs: A megemelt garantált bérminimum miatt 

kapott az intézmény támogatást, de már a 2023. évi költségvetésben emelt bérekkel lett a 

költségvetés tervezve, így most annyival egészítették ki a finanszírozást, hogy emelkedtek a 

dologi kiadások előirányzatai. A kapott bértámogatást ezért a dologi kiadásokra fordították. 

 

Polyák Jánosné tag: Akkor tehát nincs nevesítve a 755.000 forint? 

 

Fábiánné Szabó Erzsébet pénzügyi főmunkatárs: Nevesítve nincs, de mivel a béremelkedések 

a 2023. évi költségvetésbe be lettek tervezve, így a dologi kiadásokra lett ez az összeg 

könyvelve, illetve átcsoportosítani tudják az előirányzatokat, ha szükség van rá, és nincs 

felhasználva, akkor visszafizetésre kerül. 

 

Kláricz János polgármester: Amikor a Kóti Árpád Faluház és Könyvtár költségvetését 

megalkották, akkor a dologi kiadásokat úgy tették függővé, hogy mennyi lesz a bértámogatás. 

 

Faluházi Sándor Attila tag: Akkor ezt másra is fel lehet használni? 

 

Kláricz János polgármester: A bérkiegészítés egyébként az önkormányzat minden területére 

igaz. Amikor a 2023. évi költségvetést tervezték még csak azt látták, hogy mi az a 

béremelkedés, ami kötelező, a mögöttes finanszírozását viszont még nem látták. Így, ahol a 

költségvetés tekintetében le tudtak csökkenteni, most azok a tételek kerülnek visszapótlásra. 

Ennek köszönhetően az önkormányzat saját beruházásként tudott egy nagy betonkeverőt 

venni, valamint így tud az önkormányzat külsős szakembert alkalmazni napi bejelentéssel. 

 

Polyák Jánosné tag: Ez lett volna a másik kérdése, hogy a külső személyi juttatások akkor 

ebből vannak finanszírozva? 

 

Kláricz János polgármester: A kotró gépre a nyugdíjas gépkezelőt alkalmanként visszahívja 

az önkormányzat, valamint egy szintén nyugdíjas kőműves szakembert is tudnak 

foglalkoztatni napi bejelentéssel. A tervek között szerepel még egy kőműves foglalkoztatása 

is. 
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Polyák Jánosné tag: A kimutatásban a közös hivatal kiadási oldalon lát még csökkenést, de 

gondolja, hogy az a védőnő áthelyezése miatt van. 

 

Fábiánné Szabó Erzsébet pénzügyi főmunkatárs: Nem a védőnő áthelyezése miatt van 

csökkenés, hanem előirányzat átcsoportosítás történt. A tavaly decemberben kifizetett 

jubileumi jutalom járulékos költségei a 2023. évi költségvetést terhelik. Ez nem volt 

betervezve, de mivel a törvény ad mozgásteret, így erre a tételre került átcsoportosítás. 

 

Márki Tiborné elnök: Megkérdezte, hogy van-e még valakinek kérdése, hozzászólása? 

 

Mivel kérdés és hozzászólás nem volt, kérte a Gazdasági és Kulturális Bizottság tagjait, 

kézfelemeléssel szíveskedjenek szavazni, aki elfogadja és a képviselő-testület felé is 

elfogadásra javasolja a Bucsa Község Önkormányzata 2023. évi konszolidált költségvetéséről 

szóló 1/2023.(II.15.) önkormányzati rendeletének módosítását. 

 

A Gazdasági és Kulturális Bizottság jelenlévő 3 tagja, 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül a következő Bizottsági határozatot hozta:  

 

15/2023.(VI.27.) Gazdasági, Kulturális Bizottsági határozat 

Bucsa Község Önkormányzata 2023. évi konszolidált költségvetéséről szóló 

1/2023.(II.15.) önkormányzati rendelete módosításának véleményezése 

A Gazdasági, Kulturális Bizottság a Bucsa Község Önkormányzata 2023. évi módosított 

konszolidált költségvetését bevételi és kiadási oldalon 1.290.198.593.-forint főösszegben 

javasolja meghatározni.  

Javasolja Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testületének a 2023. évi módosított 

konszolidált költségvetési rendeletének megalkotását. 

Határidő: azonnal 

Felelős: Márki Tiborné - elnök 

  Fábiánné Szabó Erzsébet – pénzügyi főelőadó 

  

2./ napirendi pont: Bejelentések 

 

Márki Tiborné elnök: Előterjesztette a bejelentések napirendi pontot. 

 

Kláricz János polgármester: Az idei évben a falunap augusztus 12-én szombaton kerül 

megrendezésre. Faluházi Sándor képviselő úrnak szeretné megköszönni a felajánlását, egy 

havi tiszteletdíját illetően. 

 

Faluházi Sándor Attila tag: Ezzel kapcsolatban kérdezni is szerette volna, hogy miként tudja a 

felajánlását teljesíteni.  

 

Kláricz János polgármester úr: A júliusi tiszteletdíj, amit augusztusban kapna képviselő úr, az 

fog a falunap támogatására menni, a részleteket a pénzügyes munkatársakkal egyeztetni 

szükséges. 

 

Sikerült jelentős támogatókat is szerezni a falunapra, mivel az idei évben nem volt külön 

kiadás tervezve erre az eseményre, mégis egy kellemes időtöltéssel teli rendezvény 

megtartására fog sor  kerülni, mivel ez évben lesz díjazottja is az önkormányzatnak, Bucsa 

Községét kitüntető díj átadására. Maga a rendezvény az önkormányzat szervezésében 

történik, bízik benne, hogy nem maradnak el az eddigi színvonaltól. 
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Az előző testületi ülésen már beszéltek arról, hogy két pályázat van előkészítés alatt, az egyik 

az Idősek Klubja épületének teljes belső és külső felújítása, a másik pályázat öt utca 

aszfaltozása, a pályázatok beadási határideje 2023. szeptember 30. A Széchenyi utca aszfalttal 

történő burkolása pályázat volt már egy Modern Falvak pályázat keretében történt 

benyújtásra, de akkor tartalék listára került, majd onnan is törölve lett. 

 

Polyák Jánosné tag: Melyik azaz öt utca, ami a pályázatban szerepel? 

 

 Kláricz János polgármester: A Rákóczi utca, a Lehel utca, a Nefelejcs utca, a Munkácsy utca 

és a Kanizsai utca befejezése. A jövőben a tervezők szerint ebben még lehet mozgástér, abban 

akkor benne lehetne a József Attila utca is. 

 

Polyák Jánosné tag: A József Attila utcában osztott házak vannak, sok a lakott ingatlan, 

szükség lenne az aszfaltozott útra. 

 

Kláricz János polgármester: Ha a József Attila utca műszaki tartalma megfelelő és a projekt 

lehetővé teszi, akkor talán meg tudják pályázni. 

 

Faluházi Sándor Attila tag: A falu szinten 5-6 utca aszfaltozása is egész jó eredmény, hiszen a 

település szinten kicsivel több, mint 15 %. 

 

Kláricz János polgármester: Körülbelül 120.000.000 forintos nagyságrendű pályázati 

összeggel tudnak dolgozni. A tervezés és a műszaki tartalom összeállítása már zajlik. Ha a 

végleges terv meg van, akkor fogják látni, hogy a költségekbe bele fér-e még egy utca. 

 

Márki Tiborné elnök: Az előző testületi ülésen lehet beszéltek már róla, hogy ki voltak rakva 

a Kossuth utcán a forgalomkorlátozó táblák. Azt hitték, hogy út felújítást végeznek, de a 

végén nem történt semmi. 

 

Kláricz János polgármester: Valóban meg akarta a Közútkezelő Zrt. a megye határtól a falu 

belsejéig javítani az utakat, viszont kiderült, hogy a felújítást a közút eltolta szeptemberre.  

Egy optikai hálózat került a településen kiépítésre, ezzel egy ütemben szerette volna a közút 

megcsinálni a főutca kátyúzását. 

A hálózat kiépítése okán pár héten belül elindul az optikai internet szolgáltatás. 

 

Polyák Jánosné tag: Minden bizottsági ülésen megemlíti az átjárók állapotát a József Attila 

utca elején. Szeretné megköszönni, hogy végre elkészült. 

 

Kláricz János polgármester: Igaz nem úgy tudták rendbe tenni, ahogy eredetileg tervezték. 

A testületi ülésen is beszélni fog róla, de itt is szeretne pár szót ejteni a Sportpálya, a 

Horgásztó és a mellette lévő burkolt terület üzemeltetéséről. Sok megbeszélés után úgy 

döntöttek és a testületi ülésre is benyújtásra kerül, hogy a Bucsa Sport Egyesület szeretné 

üzemeltetni a sportpályát és a horgásztavat. Sajnos a tavat munkaerőhiány miatt idén nem 

tudták megnyitni. A sportpályát és a horgásztavat egyben kell kezelniük üzemeltetés 

szempontjából, mivel többek között a pálya locsolását is onnan oldják meg. Az Egyesület 

tervei között szerepel a büfé és a régóta tervezett konditerem megnyitása is. 

 

Polyák Jánosné tag: Az üzemeltetés átadását ingyen adják majd át? 
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Kláricz János polgármester: Nem bérlésről beszélnek, hanem üzemeltetésről. Az üzemeltetési 

megállapodás arról szól, hogy maga a tulajdonos mit vár el. Sok esetben a tulajdonos fizet az 

üzemeltetőnek, de természetesen az Egyesület ezt nem várja el, mivel az önfenntartásra 

igyekszik törekedni. Az Egyesület csak azt kéri, hogy az üzemeltetési jogot megkapja. Ebben 

az esetben minden rezsi számlát és más költségeket az Egyesület átvállal magára. 

Összességében az Önkormányzatnak ez megtakarítás lenne. 

 

Polyák Jánosné tag: Ha a karbantartást az üzemeltető végzi és a közösségi rendezvények 

továbbra is lebonyolíthatóak a pályán, akkor valóban az Önkormányzat csak nyerhet ezzel a 

megállapodással. 

 

Kláricz János polgármester: Az Egyesület célja, hogy a pálya továbbra is nyitott közösségi tér 

maradjon. 

 

Polyák Jánosné tag: A közmeghallgatáson is érdeklődtek az urnafal kialakításával 

kapcsolatban. Megkérdezte, hogy sikerült-e ezzel kapcsolatosan pályázni az 

önkormányzatnak? 

 

Kláricz János polgármester: A tavalyi évben 12 db pályázati program nyílt meg a Modern 

Falvak programban, köztük az urna fal és a ravatalozó felújításával kapcsolatban is, és 

várhatóan az idén is lesz erre vonatkozóan kiírás., ezért javasolja az idei évet megvárni vele. 

 

Polyák Jánosné tag: Akkor a pályázat a ravatalozó felújítását is tartalmazná? 

 

Kláricz János polgármester: Igen. A ravatalozó külső és belső rendbetétele valamint hűtő 

beüzemelése is benne van a pályázatban. Továbbá az urnafal kialakítása, a temető kerítésének 

rendbetétele és a ravatalozó körüli parkosítást is tartalmazza a pályázat. 

 

Márki Tiborné elnök: Megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása? 

 

Megköszönte a hozzászólásokat. Megkérdezte van-e még kérdés, hozzászólás? 

 

Mivel több kérdés és hozzászólás nem volt, megköszönte a bizottsági ülésen való részvételt, 

és a zárt ülést 12,50 órakor bezárta. 

 

k.m.f. 

 

 

 

                   Márki Tiborné                         Faluházi Sándor 

                          elnök                                                                jegyzőkönyv hitelesítő 

 

 

 

                     Dr. Nagy Éva 

                          jegyző 

 

 

Komroczkiné Nagy Edit 

jegyzőkönyvvezető 


